
2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



Mr. Rosen

C. L. McGowan

MUR KEN

June 16, 1968

1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Malley
1 - Mr. McGowan 
f> Mr. Long
1 - Mr. Gordon

Special Agent (SA) Bert Taylor, Domestic Intelligence Division, 
advised he received a call at 5:05 p. m. from Mr. Bob Johnson, Deputy 
Director, Passport Office, U. S. Department of State, who advised Arthur 
Hanes from Birmingham, Alabama, was in contact with the Passport Office 
in Washington, D. C. Hanes advised he was an attorney and he was going 
to London to represent Ray and wanted passport for himself and his son 
who is also an attorney. The Passport Office Duty Agent in Washington, D. C., 
was Instructed to tell Hanes the Passport Office in New York will issue a 
passport for him and his son on Monday, 6-17-68, in the Passport Office, 
New York, New York. The Passport Office did not consent to issuing a 
passport for anyone on Sunday.

Mr. Johnson furnished additional information to SA Bernard C. 
Rachner, Liaison with State Department, Domestic Intelligence Division, 
that Hanes advised the Passport Office as follows:

Name: Arthur Hanes, Sr.; born: Alabama;
profession: attorney, Birmingham, Alabama; it is noted that Hanes, Sr., 
to a former Special Agent of the FBI who resigned 8-4-51.

Son’s name: Arthur Hanes, Jr. 
profession: attorney, Birmingham, Alabama.

Texas;

Hanes was reported by the Passport Office to have been contacted 
by an unknown English attorney on 6-14-68, regarding representing James 
Earl Ray. It was also reported that after receiving this request from the 
unknown English attorney, Hanes claimed he talked to a Mr. Pollak in the 
U. S. Department of Justice.

ACTION: The above information was furnished telephonically to the 
Birmingham Office.

JCG:erg
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Mr. Hosen June 16, 1968

C. Lu McGowan

MURKIN

1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Malley
1 - Mr. McGowan 

fl/- Mr. Long

Bureau airtel to Legat, London dated 6-15-68, which enclosed 
two copies of an extract from a Kansas City report relating to James Earl 
Ray, was delivered to Pilot Captain Ernest Seazel of Trans World Airlines 
(TWA) by Special Agent J. J. O'Connor, Washington Field Office, at 
7:10 p. m., 6-15-68. Pilot Seazel is flying TWA Flight #704 direct from 
Dulles International Airport departing 8:00 p.m., 6-15-68, with scheduled 
arrival at Heathrow International Airport, London, England, at 8:05 a. m., 
6-16-68.

The package was prepared in the Bureau Mall Room and is 
addressed to John T. Minnich, and the pilot was instructed to deliver 
same to Minnich and/or Minnich's representative upon arrival in London.

The above information was telephonically furnished to Supervisor 
Bert Taylor, Domestic Intelligence Division, at 7:15 p.m., 6-15-68, and 
Mr. Taylor stated he would immediately use the "gray line" to call London 
to insure the package is picked up upon arrival.

Taylor subsequently advised at 7:30 p. m., 6-15-68, that he 
had placed the call to London and Minnich is cognizant.

ACTION: For information.

JNE:erg
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OPTIONAL FORM NO. TO 3010-104
MAY 1942 EDITION 
OSA CEN. KEG. NO. 27 ,

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
to : Mr. DeLoach

from : A. Rosen

SUBJECT: MURKIN

date-. June 15, 1968

1 - Mr. DeLoach 1 - Mr. Conrad
1 - Mr. Rosen 1 - Mr. Sullivan
1 - Mr. Malley 1 - Mr. Mohr
1 - Mr. McGowan 1 - Mr. Bishop
Q- Mr. Long 1 - Mr. Gale

1 - Mr. Trotter

Tolson__________  
DeLoach________  
Mohr____________  
Bishop __________ 
Casper__________  
Callahan
Con red-----------------  
Fell-------------- :___
Gale____________  
Rosen __________  
Sullivan________
Tavel -__________  
Trotter__________
Tele. Room_____  
Holmes _________
Gandy ------------------

This is the case involving the murder of Martin Luther King, Jr.

Fred Vinson called to advise me that he had just spoken with the 
prosecutor in London and that he was most pleased with the evidence walch 
had been submitted by the Department. He said he had all that he needed. 
Vinson parenthetically told me that he had all that he needed and then some. 
He was referring to the affidavits which have been submitted based upon the 
investigation which we have conducted in the United States.

He said that with reference to George Bonebrake, the latent 
fingerprint examiner who made the identification in this case, he, in 
talking with the prosecutor, was advised that they would like to have 
Bonebrake in London two days before the hearing in order that the 
prosecutor may have a chance to confer with him. The extradition is 
set for the 21st; however, Vinson feels that the hearing will be set over 
until the 27th. He advised me that he would let me know on Tuesday 
concerning Bonebrake. We have previously alerted Bonebrake to the 
possibility that he might be needed. The above information is also 
being furnished to him. .

ACTION: For your information. *

• ( -
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SO 10-1OfOH^NAl YOIv.-NQ. 10 
MAY 1965 COITION
OSA CCN. RtG. NO. 27

TO June 15, 1968

from : A. Rosen

SUBJECT: MURKIN

1 - Mr. DeLoach
1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Malley
1 - Mr. McGowan 
(p- Mr. Long

1 - Mr. Conrad
1 - Mr. Sullivan
1 - Mr. Mohr
1 - Mr. Bishop
1 - Mr. Gale
1 - Mr. Trotter

Tolson__________
DeLoach ________  
Mohr____________  
Bishop_________
Casper__________
Callchan________
Conrad_________ _
Felt____________
Cale____________ 
Rosen __________  
Sullivan ________  
Tavel ___________ 
Trotter__________
Tele. Room _____  
Holmes _____ 
Gandy __________

This is the case involving the murder of Martin Luther King, Jr.

Fred Vinson called to advise me that from what he had learned, 
it would appear that the extradition hearing which has been set for the 21st 
might be put off until the 25th or the 27th. He was talking to the Chief 
Clerk of the British Court who he states is a powerful figure and it appears 
that if Ray requests a continuation for sometime to talk with his attorney, 
he would get such an extension.

I asked Vinson what his plans were and he stated he would plan 
to send somebody else over to listen to the extradition hearing and be 
available over there for consultation.

He wanted to know if there were any further developments 
concerning Ray’s activities while he was in London. I advised him I 
had not seen anything other than that which had been furnished so far; 
namely, that he had stayed in the Pax Hotel for a few days and also at 
the New Earls Court Hotel. He said he knew we were trying to develop 
further information to account for the time while he was in London. I 
advised him that we had been in touch with Scotland Yard; that they had 
a special squad working on the matter and as yet we have not received 
any information from Scotland Yard concerning his'whereabouts other 
than that already submitted. He said the British do not keep negative 
information and apparently they have not developed anything as yet.

He said that all reports in this case had been submitted to the 
Civil Rights Division who had been handling the matter in the past but now 
that he has returned, he would appreciate being put on the list to receive 
any information which is disseminated; that he would also like to have a 
copy of the report previously furnished to the Civil Rights Division. If 
we have an extra copy, we will forward a copy to Vinson.

AR: erg " CONTINUED - OVER
(12)
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Memorandum to Mr. DeLoach
RE: MURKIN .

He mentioned that there was a story to the effect that James Earl 
Ray’s brother in Illinois was going to visit him in London. He was referring 
to an item in the news indicating that the subject’s brother, John Larry Ray, 
age 35, said he was attempting to contact the Houston lawyer, Percy Foreman, 
to ask him to represent his brother and that also he allegedly was going to 
apply for a passport on Monday to visit his brother.

In this connection, the Inspector General of the prison system told 
Vinson that if subject’s brother or any of his family wanted to visit with him, 
they would probably be allowed to do so. He said they do not search visitors. 
The only time they can search a person is when the subject has been convicted. 
We are furnishing background on the brother to the Legat, London, in order 
that this can be disseminated to the British authorities in order that they might 
take proper precautions in the event he is allowed to visit the subject. We 
have already alerted the British authorities, of course, to his ability to escape 
and the need to exercise the greatest use of security measures which apparently 
they have done so far.

ACTION: For your information.
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Mr. Stephen J. Pollak 
Assistant Attorney General

Director, FBI

June 15, 1968

ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

The following additional pertinent information is 
being furnished relative to captioned case. The material 
set forth herein is based on preliminary information and 
complete details will be incorporated in reports of results 
of investigation.

Tolson ________
DcLooch .________
Mohr____________
Bishop _^___
Casper ___________
Callahan
Conrad —
Felt _ ___________
Gale —___
Rosen __________
Sullivan__________
Tavcl____________
Trailer -_________
Tele. Room_____
Holmes_________
Candy -

Brigadier M. S. R. Maunsell, Director of Prison 
Security, Wandsworth Prison, where Ray is presently confined, 
requested that if available, he be furnished prison back­
ground information relating to Ray. Officials of Missouri 
State Penitentiary made available to the FBI records of 
Ray which have in turn been forwarded to our Legal Attache 
in London and will be furnished to Brigadier Maunsell. These 
records were made available on a strictly confidential basis \-
and Brigadier Maunsell will be so informed.

■ Sources in England have advised that at Magistrate .
Court on June 18, 1968, the Magistrate will announce that ' ?^
the extradition hearing will take place on June 21, 1968. <>
The public prosecutor will then ask for adjournment on local ..;■
charges. On June 21, 1968, if the defense is ready, the 
extradition hearing will commence. Should the defense ask .4
for more time he will be given until June 27, 1968, and if 
the hearing does not actually start until June 27, 1968, the 
Magistrate is prepared to sit on June 29, 1968, (Saturday) 
in order to expeditiously dispense with the matter.1 ■ ” ~ ' ,<^

Under the name Ramon George Sneyd, the following ’ 
charges are pending against Ray in England: >j ’

”(1) That you did on the 8th June 1968 at London 
Airport, without lawful authority use for the *'J5
purpose of the Alien’s Order 1953, a forged > %
passport. /
Contrary to Article 25 (3) of the Alien’s
Order 1953. i /£

"(2) That you, not being a person exempted from the \ ,
requirements of the Firearms Act, 1937, did, on 1 ‘

FJH:jlh NOTT?. See Memorandum, Rosen to DeLoach,dated U V 5^
(14) june 15, 1968, entitled’MURKIN." FJH.-jlh W V 1

MAIL ROOM CD TELETYPE UNIT CD
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Mr. Stephen J. Pollak

the 8th June 1968, at London Airport, have in 
your possession, a firearm, namely a .38 
’Liberty Chief’ revolver, and 5 rounds of .38 
ammunition, to which Part 1 of the said Act 
applies, and did not hold a firearms certificate 
at the time.
Contrary to Section 1 of the Firearms Act. 1937.’’

The June 13, 1968, issue of ’’The Washington Daily 
News" contained an article on page one wherein it is 
stated, "Ray arrived in Britain May 8. He hurried off to 
Lisbon to pick up some money transferred from a Swiss bank 
account, according to Scotland Yard sources."

For your information New Scotland Yard has no 
knowledge of any money allegedly transferred to Ray from 
a Swiss bank account.

The same article also stated, with reference to 
Ray’s arrival at the New Earls Court Hotel, "A second man 
had appeared with Ray when he checked in. Jane never saw 
him again. Ray left June 5, carrying the airline flight 
bag he always clutched, possibly containing the Liberty 
Chief pistol he was arrested with Saturday.’’ "Jane" is 
identified as Jane Nassau, a hotel clerk at the New Earls 
Court Hotel.

Investigation conducted in England indicates Ray 
arrived alone at the New Earls Court Hotel.

As you were previously informed, New Scotland Yard 
advised that Frederick J. Schwartz, born June 1, 1939, at 
Detroit, Michigan, and currently residing in London, has 
contacted the court appointed attorney for Ray stating that 
he, Schwartz, has an academic interest in the case. Martindale­
Hubbell Law Directory indicates Frederick J. Schwartz is 
an associate of the law firm of Dahlstrum, Walton and Butts, 
Los Angeles, California.

Records of the Los Angeles Police Department reveal 
that Frederick John Schwartz was arrested on July 8, 1967, 
on a traffic warrant and forfeited bail of $5. That individual 
indicated his occupation as attorney with "Dahlstrum and Butts." 
The same individual was arrested on December 1, 1960, on 
a violation of California Penal Code 459 when he allegedly 
took six pairs of men’s socks from a West Los Angeles 
department store. The charge was changed to petty theft on

- 2 -
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Mr. Stephen J. Pollak

December 2, 1960, and subsequently reduced to malicious 
mischief to which he entered a plea of guilty and was given 
a suspended sentence of six months, six months probation 
and a $100 fine. The same individual was also arrested 
on May 5, 1956, and charged with "joy riding., delinquent" 
and was "turned over to parents."

The records of the California State Bar, Los Angeles, 
California, reveal Mr. Schwartz was admitted to the California 
Bar on January 5, 1965. No inquiries have been made to the 
California Bar by British legal authorities concerning his 
legal background.

- 3 -
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W. A. Dranigan

MURKIN

This case involves the murder of Martin Luther 
King, Jr.

Information developed in our investigation of 
Ray indicates that Bay was reported to have said Cooley 
(phonetic) or Cooley’s Organization would pay $10,000 to 
have King killed. Ray was reportedly a member of Cooley’s 
Organisation, a membership organization of prisoners at 
Missouri State Penitentiary (MSP), which offers prisoners 
protection and assists them in handling affairs with other 
prisoners. There is a fee for joining and additional fees 
for services rendered by that organization.

Ray was reported to have been also associated 
with the leaders of the St. Louis Gang at MSP. It is not 
known whether Cooley’s Organization and the St. Louis Gang 
are identical.

Wo have confirmed the existence of Cooley’s 
Organization but although we have conducted extensive 
interviews, we have been unable to ascertain any infor­
mation concerning its principals or membership or the 
extent of its network. There are indications that this 
organization exists in other prisons.

The identification of the members and principals 
in Cooley’s Organization and the subsequent interview of 
such individuals could materially assist us in our investi­
gation of Ray and in other investigations.

1 - Mr. C.
1 - Mr. A.
1 - Mr. W.

CD- Mr. C.
1 - Mr. W.
1 - Mr. R.
1 - Mr. G.

D. DeLoach 
Rosen
C. Sullivan 
L. McGowan 
A. Branigan 
E. Long
M. Quinn

CONTINUED - OVER

GMQ:bjb 
W
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Memorandum to Mr. W. C. Sullivan
Ke: MURKIN

The following investigation la suggested to that 
end:

Consider interviewing chaplains and psychiatrists 
at MSP and other logical prisons to determine if anything 
has ever come to their attention concerning the existence 
of Cooley’s Organization and if they arc knowledgeable as 
to the principals or members in that organization. They 
should bo advised to keep the inquiry confidential. It is 
not felt that the revelation of such information by these 
individuals would be the breaking of a confidence because 
of their special relationship with the prisoners since 
membership in such an organization would not be immoral in 
the religious or social sense. The information concerning 
Ray’s association with Cooley’s Organization has not 
received any publicity to our knowledge and accordingly, 
it would not be expected that these individuals would come 
forward and volunteer such information.
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Mr. DeLoach

A. Poses

MUEiON

1 - Mr. DeLoach
1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Malley
1 - Mr. McGowan

Jane 14, 1968

X^Mr. Long 
1 - Mr. Bishop 
1 - Mr. Mahr 
1 - Mr. Sullivan

This is the case involving the murder of Martin Luther 
King, Jr.

/SAC Wason G. Campbell of the Buffalo Office has telephonic ally 
furnished the following Information:

Robert Johnstone, a reporter for the ’’Toronto Star” a dally 
Toronto, Canada, newspaper, contacted the Buffalo Office this after­
noon (June 14, 1968) and requested detailed background Information 
concerning Robert DePugh, the former Minutemen official currently 
being sought as a Bureau fugitive for bank robbery (conspiracy). No 
information was furnished to Johnstone.

During the contact, Johnstone stated he is about to break 
a story tying James Earl Ray in with the Minutemen. He stated that 
through inquiry he has established that an unnamed Minuteman whom 
he declined to identify, has resided In the same block in Montreal as 
Ray did during the time of the world’s fair, Expo 67. Allegedly this x pv's 
unnamed Minuteman was in contact with Ray during this period. $ ^s

Johnstone added that the unnamed Minuteman was represented 
by an attorney who sometimes allowed him to answer Johnstone but on 
other occasions advised him against doing so.

According to Johnstone the unidentified Minuteman has now 
left Canada and is back In the United States.

AS AC Campbell advised that Johnstone is the son of a former 
Toronto Police officer but that the indices of the Buffalo Office contain 
no information identifiable with him.

JGiqjRMCS
(») CONTINUED - OVER
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Memo Roms to DeLoach 
RI: MURKIN

ft should be noted that oar investigation established tied Ray 
resided at 2589 Notre Dame Rue, Montreal, Canada, from July 18 
through approximately August 25, 1987. At that time he falsely claimed 
that he was employed at Expo 87.

In connection with the foregoing, Inspector Louis Pantry, 
Royal Canadian Mounted Police (RCMP) telephonieally advised today 
(June 14, 1948) he bad received a call from Bob Reguly, Washington 
correspondent of ths newspaper ’’’feronto Mail Star. * Reply mentioned 
that be was trying to obtain information relative to one Jules Rocco 
Kimball. Reply claimed Kimball had been in New Orleans and associated 
with Ray In New Orleans, as well as with Ray la Canada, place in 
Canada not indicated. He likewise alleged Kimball impersonated a 
Secret Service Agent in New Orleans and was supposed to be doubling 
as an agent in Klan activities. Bureau files were checked relative to 
Kimball and there ie nothing based on the information available identifiable 
with him.

Inspector Pastry advised Reguly has written several exposes 
wherein he has been critical of authorities including the story concerning 
Bertha Hunsinger, the German girl who wnaasociating with a member of 
the Canadian cabinet a few years ago. Ho also wrote an expose concerning 
a Bureau fugitive, Hal Baahs, who was located in Canada and hiw where­
abouts was known to both the RCMP and the FBI, but an arrest could 
not be nade pending necessary legal ramifications. This case would 
not be readily identified in Bureau files without additional research. 
Reply's article indicated ft requested a newspaper man to locate Hal

Inspector Pantry advised his office la Canada has no knowledge 
of any association of Kimball and Ray while Ray was in Canada.

ACTION:

Pertinent Information set forth above as furnished by 
Johnstone was furnished by the Buffalo Office to the RCMP at Toronto 
which is cheeking the matter out.

- 9 - CONTINUED - OVER
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Memo Rosen to DeLoach
RE: MURKIN

Bureau file# are being checked In an effort to identify the 
unnamed Minuteman referred to by Johnstone, Legal, Ottawa has been 
advised of information furnished by Johnstone and instructed to follow 
the matter closely with the RCM

New Orleans is being instructed to conduct appropriate 
inquiry concerning Kimball's possible association with Ray.
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Mr. V. C. Sullivan

1. A. Brnnigan

MURKIN

Thia cane involves the nurder of Martin Luther 
King, Jr.

Intonation developed in our investigation of 
Ray indicates that lay van reported to have said Cooley 
(phonetic) or Cooley's Organization would pay $10,000 to 
have King killed. Bay was reportedly a amber of Cooley's 
Organisation, a nenbership organization of prisoners at 
Missouri State Penitentiary (MSP), vbich offers prisoners 
protection and assists then in handling affairs with other 
prisoners. There is a fee for joining and additional fees 
for services rendered by that organization.

Ray was reported to have boon also associated 
with the leaders of the St. Louis Gang at MSP. It is not 
known whether Cooley's Organization and the St. Louis Gang 
are identical.

Me have confirmed the existence of Cooley's 
Organization but although we have conducted extensive 
Interviews, we have been unable to ascertain any infer* 
mt ion concerning its principals or uesbership or the 
extent of its network. There are indications that this 
organisation exists in other prisons.

The identification of the members and principals 
in Cooley's Organisation and the subsequent interview of 
sueh individuals could materially assist us in our invest1* 
gation of Ray and in other Investigations.

GMQsbJb
(•)

D. DeLoach 
Rosen
C. Sullivan
L. McGowan
A. Branigan
K. Long 
M. Quinn

CONTINUKD - OVER
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Mesorandun to Mr. I. C. Sullivan
B«: MURKIN

•nd:
The following investigation la suggested to that

Consider interviewing chaplains and psychiatrists 
at MSP and other logical prisons to determine if anything 
has over eons to their attention concerning the existence 
of Cooley's Organisation and If they are knowledgeable as 
to the principals or Mehers in that organisation. They 
should be advised to keep the inquiry confidential. It is 
not felt that the revelation of such information by these 
individuals would bo the breaking of a confidence because 
of their special relationship with the prisoners since 
membership in such an organisation would net bo inmoral in 
the religious or social sense. The inforsaties concerning 
Ray's association with Cooley's Organization has not 
received say publicity to our knowledge and accordingly, 
it would not bo expected that those individuals would com 
forward and volunteer such inforsation.
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V

Mr. w. C. Bullion

D. J. Brennan, Jr.

tyw«a ^

T 8WJ:«"«,’‘

u

6/14/68

KURKIN

D«Loach to
m .meh u*i«“’••”*?!!?;„*;,■l jetd^^1?^^.!^!" ir^nssE^^®^

moments were made by Liaison Agent with the r.
* Ir^rTrlatJainlng kit flow to London via 

Air Force *?**’•* rJ? restraining kit was put on board a 
JSiTnJsJSt #50266 which <»P«{«J ®g" *6/14/08* SFto 
~ lasmre 11x30 a.a. Baatern Daylight Tina, 6/14/68, wie to 
^ive at Mildenhall, England, 6:30 p.a. Astern Daylight TH*, 
5/14/68. The aircx-aft commander is Vern M. Wood.

The Office of the Legal Attache, London, was tele- 
phonicaXly adviced by cost-free facilities at 1:00 p.n. ox 
the above and instructed to have a representative of WP 
office neat the aircraft and obtain possession of the 
restraining kit.

ACTION:

None. For information.

NFS:kw/slh 
(7)

1 - Mr. DeLoach
1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Sullivan
1 - R. E. Long
1 - Liaison
1 - N. F. Stases
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Mr. y» <• Sullivan

L. J. Brennan, Jr. 

BURKIN

£714/03

Reference is wade to memorandum Mr. De Loach to 
Mr. Tolson, 6/10/68, in which 14*Ison was requested to 
ascertain if military transportation is available to transport 
a restraining kit to Legal Attache, London.

Arrangements were made by Liaison Agent with the
Air Force to have a restraining kit flown to London via 
Air Force aircraft* The restraining kit was put on board a 
c-141 aircraft *50266 which departed tower Air Force Base, 
Delaware, 11:30 a.m. Eastern Daylight Time, 6/14/68, due to 
arrive at Mildenhall* England, 0:30 p.w. Eastern Daylight Time, 
0/14/63. The aircraft cosaaander is Vern M. Wood.

The Office of the Legal Attache, London, was tele- 
phonlcally advised by cost-free facilities at 1:00 p.m. of 
the above and instructed to have a representative of the 
office meet the aircraft and obtain possession of the 
restraining kit.

®?l:
None. For inforaction.

NFLzkw/slh
(7)

1 - Mr. DeLoach
1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Sullivan 

CP- R. E. Long
1 - Liaison
1 - N. F. Stases
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OHIONAI rORM NO. 10 f 3010-106
MAY lf*J lOlflON '
GiA GIN. «to. NO. 37

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum
TO

FROM :

SUBJECT:

Mr. DeLoach

A. Rosen

MURKIN

1 -
1 -

Mr, 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr.

date: June 14, 1968

DeLoach 
Rosen 
Malley 
McGowan 
Long

1 - Mr. Conrad
1 - Mr. Sullivan
1 - Mr. Mohr
1 - Mr. Bishop
1 - Mr. Gale
1 - Mr. Trotter

Tol non ------------—■
DcLooch------------ -
Mohr ---------------------
Binhop -----------------
Casper — —
Col I oh an--------------
Conrod —
Fell --------------------- -
Gale ———
Rosen ——
Sullivan --------------- •
Tovcl -------------------
Trotter ——
Tclo. Room----------•
Holmes-----------—
Gandy ——.--------

This is the case involving the murder of 
Martin Luther King, Jr.

The attached memorandum is being furnished to 
Assistant Attorney General Stephen J. Pollak of the Civil 
Rights Division in view of the fact the Attorney General has 
stated that he wanted Pollak to divorce himself from other 
work and to supervise this case. The Attorney General also 
asked that Pollak be kept advised of pertinent information in 
this case. The material contained in the attached memorandum 
has been taken from cablegrams and teletypes, and Pollak is 
being informed that the material is based on preliminary 
information and complete details will be incorporated in 
reports setting forth results of investigation.

Material being disseminated includes that we are 
furnishing the Director of Security, Wandsworth Prison, where 
Ray is presently confined, information relating to Ray 
while he was confined at the Missouri State Penitentiary, 
which was requested by the Director of Prison Security, 
Wandsworth Prison.

Also included is information from sources in England 
indicating that it will be announced at Magistrate Court on 
6-18-68 that the extradition hearing will take place on 
6-21-68 at which time the public prosecutor will ask for 
adjournment of the local charges against Ray. Should a 
continuance be granted and it is not possible to start the 
hearing before 6-27-68, the Magistrate is prepared to sit 
on 6-29-68 (Saturday) in order to expeditiously dispense with 
the matter.

Mr. Pollak is also being advised that information 
which appeared in the 6-13-68 issue of ’’The Washington Daily 
News," indicating that Ray had received funds from a Swiss 
bank and that a second man was with him when he arrived at 
the New Earls Court Hotel, is not accurate.

Enclosure .

FJH:jlh
(12) CONTINUED-OVER

^t;7 a v!*"'i;r
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Memorandum to Mr. DeLoach 
RE: MURKIN

Information regarding juvenile arrest record of 
Frederick J. Schwartz is also set forth. Schwartz is an 
attorney in London who contacted the court appointed attorney 
for Ray.

ACTION:

For your information. In accordance with the 
Attorney General’s request that Assistant Attorney General Pollak 
be kept advised of pertinent developments, there is attached a 
letter to Mr. Pollak. This case is continuing to receive high 
priority attention.

- 2 -
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TO

FROM

OruONM IOIM NO. 10
MAT If *2 t DI HON 
OSA O(N. «IG. NO. 27

:Mr. DeLoach

:A. Rosen

SUBJECT: MURKIN

UNITED STATES GOVERNMENT

Memorandum

>010-106

June 14, 1968

DeLoach 
Rosen 
Malley 
McGowan 
Long

This is the case 
Martin Luther King Jr.,

Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr. 
Mr.

DATE:

Mr 
Mr
Mr
Mr. Bishop 
Mr. Gale 
Mr. Trotter

Conrad 
Sullivan 
Mohr

Tolson----------------- -
DeLoach---------  —
Mohr--------------—
Bishop -----------------
Casper-------------------
Callahan ---------------
Conrad------------- —
rdi----------------------
Gale---------------------
Rosen ------------------
Sullivan ---------------
Tavd —-------- ------------

Trotter -------------------
Tele. Room----------
Holmes  ---------------- -
Gandy  -----——

involving the murder of

'General Stephen J. Pollak of th.e_Civil
-The^a-;t-.ta^-hed—memorandum...is-be-rng- furni-shed—to -

Assj.s.tant_A.t.to-r-ne “

is cas

this—e-a-se. The material contained in the attached memorandum^'

Rights Division 
tasted hat Tjwajni:ed-JBo-1

^-has

has been taken from cablegrams and teletypes, and Pollak jteJRj- 
being informed that the material is based on preliminary"' ^ y^^a-^, 
information and complete details will be incorporated in 
reports setting forth results of investigation.

Material being disseminated includes that we are ;
furnishing the Director of Security, Wandsworth Prison, where 
Ray is presently confined, information relating to Ray 
while he was confined at the Missouri State Penitentiary, 
which was requested by the Director of Prison Security, . ;•
Wandsworth Prison.

Also included is information from sources in England % 
indicating that it will be announced at Magistrate Court on 
6-18-68 that the extradition hearing will take place on 
6-21-68 at which time the public prosecutor will ask for 
adjournment of the local charges against Ray. Should a 
continuance be granted and it is not possible to start the 
hearing before 6-27-68, the Magistrate is prepared to sit 
on 6-29-68 (Saturday) in order to expeditiously dispense with 
the matter.

Mr. Pollak is also being advised that information 
which appeared in the 6-13-68 issue of ’’The Washington Daily 
News," indicating that Ray had received funds from a Swiss 
bank and that a second man was with him when he arrived at 
the New Earls Court Hotel, is not accurate.

Enclosure

FJH:jlh
(12) CONTINUED-OVER

: £
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Memorandum to Mr. DeLoach
RE: MURKIN

Information regarding juvenile arrest record of
Frederick J. Schwartz is also set forth. Schwartz is an 
attorney in London who contacted the court appointed attorney 
for Ray.

ACTION

For your information. In accordance with the
Attorney General’s request that Assistant Attorney General Pollak 
be kept advised of pertinent developments, there is attached a 
letter to Mr. Pollak^ This case is continuing to receive high 
priority attention. ‘ •

<>J

2 -
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Mr. Stephen J. Pollak 
Assistant Attorney General

Director, FBI

June 15, 1968

ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER KING, JR.

The following additional pertinent information is 
being furnished relative to captioned case. The material 
set forth herein is based on preliminary information and 
complete details will be incorporated in reports of results 
of investigation.

Brigadier M. S. R. Maunsell, Director of Prison ' 
Security, Wandsworth Prison, where Ray is presently confined, 
requested that if available, he be furnished prison back­
ground information relating to Ray. Officials of Missouri 
State Penitentiary made available to the FBI records of 
Ray which have in turn been forwarded to our Legal Attache 
in London and will be furnished to Brigadier Maunsell. These 
records were made available on a strictly confidential basis 
and Brigadier Maunsell will bo so informed.

Tolson  
DeLooch - -
Mohr -~^^__^_
Bishop __________  
Caspar ________ 
Callahan ________
Conrod __________
Fell____________
Gals____________
Rosen__________ _
Sullivan_________
Taval___________
Trailer__________
Tele. Room _____  
Holme._________  
Gandy __

Sources in England have advised that at Magistrate 
Court on June 18, 1968, the Magistrate will announce that 
the extradition hearing will take place on June 21, 1968. 
The public prosecutor will then ask for adjournment on local 
charges. On June 21, 1968, if the defense is ready, the 
extradition hearing will commence. Should the defense ask 
for more time he will be given until June 27, 1968, and if 
the hearing does not actually start until June 27, 1968, the 
Magistrate is prepared to sit on June 29, 1968, (Saturday) 
in order to expeditiously dispense with the matter.' -•

Under the name Ramon George Sneyd, the following 
charges are pending against Ray in England:

’’(1) That you did on the 8th June 1968 at London 
Airport, without lawful authority use for the 
purpose of the Allen’s Order 1953, a forged 
passport.
Contrary to Article 25 (3) of the Alien’s 
Order 1953.

"(2) That you, not being a person exempted from the 
requirements of the Firearms Act, 1937, did, on

FJH:Jlh wotp. See Memorandum, Rosen to DeLoach,dated 
(14) — ■■-- June 15, 1968, entitled ’MURKIN." FJH:jlh

MAIL ROOM I------ 1 TELETYPE UNIT I I .
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Mr. Stephen J. Pollak

the 8th June 1968, at London Airport, have in 
your possession, a firearm, namely a .38 
’Liberty Chief’ revolver, and 5 rounds of .38 
ammunition, to which Part 1 of the said Act 
applies, and did not hold a firearms certificate 
at the time.
Contrary to Section 1 of the Firearms Act. 1937.”

The June 13, 1968, issue of ’’The Washington Daily 
News" contained an article on page one wherein it is 
stated, "Ray arrived in Britain May 8. He hurried off to 
Lisbon to pick up some money transferred from a Swiss bank 
account, according to Scotland Yard sources.”

For your information New Scotland Yard has no 
knowledge of any money allegedly transferred to Ray from 
a Swiss bank account.

The same article also stated, with reference to 
Ray’s arrival at the New Earls Court Hotel, "A second man 
had appeared with Ray when he checked in. Jane never saw 
him again. Ray left June 5, carrying the airline flight 
bag he always clutched, possibly containing the Liberty 
Chief pistol he was arrested with Saturday.*' "Jane" is 
identified as Jane Nassau, a hotel clerk at the New Earls 
Court Hotel.

Investigation conducted in England indicates Ray 
arrived alone at the New Earls Court Hotel.

As you were previously informed, New Scotland Yard 
advised that Frederick J. Schwartz, born June 1, 1939, at 
Detroit, Michigan, and currently residing in London, has 
contacted the court appointed attorney for Ray stating that 
he, Schwartz, has an academic interest in the case. Martindale­
Hubbell Law Directory indicates Frederick J. Schwartz is 
an associate of the law firm of Dahlstrum, Walton and Butts, 
Los Angeles, California.

Records of the Los Angeles Police Department reveal 
that Frederick John Schwartz was arrested on July 8, 1967, 
on a traffic warrant and forfeited bail of $5. That individual 
indicated his occupation as attorney with "Dahlstrum and Butts." 
The same individual was arrested on December 1, 1960, on 
a violation of California Penal Code 459 when he allegedly 
took six pairs of men’s socks from a West Los Angeles 
department store. The charge was changed to petty theft on

- 2 -
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Mr. Stephen J. Pollak

December 2, 1960, and subsequently reduced to malicious 
mischief to which he entered a plea of guilty and was given 
a suspended sentence of six months, six months probation 
and a $100 fine. The same individual was also arrested 
on May 5, 1956, and charged with "joy riding, delinquent" 
and was "turned over to parents."

The records of the California State Bar, Los Angeles, 
California, reveal Mr. Schwartz was admitted to the California 
Bar on January 5, 1965. No inquiries have been made to the 
California Bar by British legal authorities concerning his 
legal background.
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TO :

FROM :

SUBJECT:

MR. TROTTER , DATE;

S. F. Lato:

MURKIN ;

POINTS OF IDENTITY

Mr. Rosen’s Office was advised by Legat, London, 
that, at the request of the Assistant Attorney General for the । 
Criminal Division, Fred M. Vinson, Jr., inquiry had been made 
with Scotland Yard officials as to number of identifying points ‘ 
necessary before testimony relative to a latent fingerprint identifi­
cation could be presented in court. The Legat was advised by 
Scotland Yard officials that sixteen or more points are necessary.

As a result of discussions held in the past (last 
.discussion January, 1965) with representatives of Scotland Yard’s 
(Fingerprint Bureau, it appears that the sixteen point rule is not 

■’based on any court decision but is an administrative policy arrived 
|at many years ago by a commission set up for that purpose.

' Under the prevailing rules of evidence in the United j 
States, the courts do not have the discretionary power to determine I 
how many points of identity are necessary for an identification. We ' 
are not in possession of nor know of any court decision requiring 
any specific number of points of identity.

t Under the rules of evidence, fingerprint testimony is
expert testimony and as such is opinion evidence. Therefore, anyone 
who qualifies in court as an expert may testify as to his opinion 
regarding a comparison of two prints regardless of the number of _

| points. REC- & -4>;/
FBI fingerprint experts have testified to idmitific^ions. 

many hundreds of times in both Federal and state courts. AiiumDer63

(CONTINUED - OVER)
1 - Mr. Rosen

c.
JB:bb 

(8)

I COPY MADE FOR MR. TOLSON I
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Memorandum to MR. TROTTER 
RE: MURKIN 
44-38861

of these Identifications have been made on fewer than twelve । 
, points and, on occasion, to as few as seven. In our experience J 
| no court has ever attempted to exclude or invalidate our experts’ ; 
I. testimony on the basis of the number of points of identity appearing 
V in the prints.

The question as to number of points had already | 
been raised by a departmental attorney on 6/10/68, and he was 
advised that Fingerprint Examiner George J. Bonebrake had found 
fourteen identifying characteristics in the latent fingerprint on the 
rifle, eleven in the latent fingerprint on the telescopic sight, and 
ten in the latent fingerprint on the binoculars.

RE C OMMENDATION:

This memorandum be referred to the General 
Investigative Division for consideration of advising the department 
of the above infer mation .,^\

ADDENDUM AR:WW 6/14/68: I called Steve Pollak and pointed 
out I had heard Vinson had inquired of Minnich concerning the 
number of identifying points necessary for testimony relative to 
a latent fingerprint identification before it could be presented in 
court. I wanted to explain our position in the matter. He said he 
fully understood.

- 2 -
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535 .

June 13, 1**8

JAKES KARL KAT

The fallowing investigation was eendustad at Lisbon, 
Portugal^ an June 1-11, lifts . ’

S*C J0SE MAMUEL DA CWKHA FACTO, Inspector ®f the 
Julieta Interxaeional a de Safes* do Estadd (FIDS - PortugaaMf 
Interaatlsnal and State Seewrity Felloe), Lisbon, .©n Jane 1, 
111*, famished the fellowlag deenmentsi

1. Entry ward executed by RAM®I SES3&B 8KKXA 
when he arrived at Lisbon Airport at 1 j 1T 
AM, May I, IlfI, Via British European

. v, Airways Flight 074. showed
. ' that he was barn in

Tarsmt®, Canadaj wnylWye^h^a^^ai^e agency*} 
a resident ef 382 Baidas Street^TgroHto । 
carrying Canadian Pawsport Issued
in Ottawa, Canada, on April 24, LISI. .

2. Exit card executed by EAMOM-SEORfiE SMETD 
whe© he departed from Lisbon en rente te 
London, England, ea May 17, 1111, at Hi fl 
A*1* on Fsnrtdgviese Airlines Flight MO. This 
exit card Ind lost possession af
Canadian P^gpart issued by the
Canadian Xabansy May It, 11M.

The exit eard isdieated that CTETD had been 
questioned by the passport inspector as to 

. the fast that his (Ja®adian passport issued
In Lisbon an May 11, 118#, did net reflect 
his entry into Portugal. Be then produced 
his original CanedIan passport leaned April 
24, HI*,, in Ottawa, which reflected his 

’ entry into Ffcbtnial an May I, IWt, This 
was BO ted by t^s passport ins pceter on the 
exit card. •'' •

This document contains neither 
reconflhendut’.on? n r conduMons of 
the FBI. It ::; lb- ;»• ;;c-^ of 
the FBI and i* hanc.l tv y ou agency, 
it and its eon!. •: < are not to be 
distributed outside your agency.
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JAMES EARL RAY

3, Registration card for RAMOS GEORGE SNEYA 
at the Hotel Portugal, Lisbon* dated May 
8, 1988.

Sr. PASSO adviced that * careful check of entry and 
exit record# between Nay 8 and 17, 1969, failed to disclose 
that the subject, under the name of SNETD, had departed or 
re-entered Portugal between those dates. Likewise, < careful 
cheek of records since May 17, 1968, failed to reflect that 
he returned to Portugal at any time following his departure.

ANTONIO ROCHA FAMA, Passport Inspect®? at Liebs® 
Airport, Lisbon, was interviewed on June 8, 1968, at th® 
Lisbon Airport and advised that he recalled the incident 
when the subject departed Lisbon on May 17, 1999,-aim® it 
was n®ceare<ry for him to quest!®* the subject regarding his 
new passport and the fact that it did not raflent his entry 
into Portugal. Ha recalls that SKETD tiaAR produced his 
original passport issued April 24, 1968, at Ottawa and „ 
explained that a new passport had been issued by the Canadian 
Embassy in Lisbon on May 16, 1968, sine® ths original paAsport 
eontained a misspelling cf his name as SWEYA rather than 
3NEYD. ~

... Mr. ROCHA FAMA stated that he was satisfied with 
the subject’s explanation and noted that hie original pangpevt 
had been properly sancelled by the Canadian Embassy, test he 
bad bean advised to retain it siawse it reflected his entry ” 
into Portugal. Mr ^ ROCHA FAMA recognised a photograph of the 
subject from his original passport application at Ottawa/’ '

Mr. AUBREY L. N^EANTZ, Second Secretary and Consul 
ef th® Canadian Embassy, Lisbon, waa contacted and interviewed. 
He furnished the application executed by SWEY® on May 16, 
1866, for a replacement passport. Re stated that SMEYp had 
come to the Embassy explaining that his original passpart 
issued April 24, IS SB, at Ottawa, Canada, bed a mi sappl Hag .. 
ef his name as SNETA rather than SK^ and that thia had 
caused confusion. Be requested advice as te hew this could 
be Testified. Mr. MORANTZ decided t© issue a replacement 
passport gratis Ln the name of 8MEED.

Mr. JRJRAMTZ stated that the subject produced 
of an original birth certificate showing his birth as ^^^^^H

' - 2 -
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JAMES EARL RAY

at Toronto, Canada. Th*  original passport applica- 
reflected hie date and place of birth 

as at Toronto, Canada, and gave his residence .

* Mrs. LOPES advised that subject displayed a- __ . 
Canadian birth certificate in the name Of RAMON fiEOBKE SMETS. 
He needed a great deal of help la filling out the application, 
loading Mrs. LOPES to believe he did not have a good education. 
She also advised that he had a rather unusual aueent for a 
Canadian. She cancelled the passport issued at Ottawa by 
•tamping it cancelled on each page and clipping one Inch from 
each of the inside pages, '

a« 98 2 Dundas Street, Torosto^Canada. It indicated that a 
replacemeat passport, ws^ein^8su«4 in Lisbon
to replace the origina^pasapo^^ issued in
Ottawa on April 24, 1968, since the original passport contained 
a typographical error which had caused sone confusion In the 
past. There was attached te the passport application an 
affidavit execrated by SNEYD to the effect that there was no 
guarantor in Lisbon who eewld vouah for hie identity, since 
he was there alone on vacation a*  a tourist. Me did not give 
any local residence. ' . ' . . -

Mr. MORAMTZ advised that he did not engage in a 
lengthy conversation with the subject but interviewed him 
briefly and authorised the issuance of a new passport since 
he was convinced by the presentation of the birth certificate 
as to the subject's identity as a Canadian eitissn. Ma atated 
that the passsport application had been handled by Mrw^ MMRZEXA 
TEIXEIRA LOPES, a Consular Assistant in his office.

Mrs. MAMUELA TEIXEIRA LOPES, who was vacationing at 
a distant Location in Portugal, was interviewed by telephone 
free Lichen am June 8, 19*8,  Ska stated that when she 
assisted SMEYD ia executing his passport application, he said 
he was staying in Lisbon only one or two days and debated 
whether to bother to change hie passport because he "did not 
want to spend all of his tine waiting around the Sab*gey. ”* 
A sew passport was .issued the day after he first ante in. It 
is noted that the passport photograph docs net identify the 
photographer. Mrs. LdFES stated she may have referred RAY to 
Eoto Lusitania to have the photographs taken, but she could 
not definitely recall whether or not she had done so.

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



JAMES EARL RAY

Sr. PASSO advised that Foto Lusitania, Pare Mayer, 
Lisbon, had been contacted oh June 11, 1968, They recognised 
the photograph of the subject and recalled that he had been 
referred there by the Canadian Embassy on May 18, 1968, for 
passport photographs. They took bis photograph and ha 
purchased several copies (six is the usual neaber J,' They 
considered this a neraal routine transaction and nothing out 
of the ordinary was noted.

Mr, SEMIL MTS SOARES, Hotel Portugal, 4 Mia
Joao das Ragrae, Lisbon, advised on June 9, 1968, that the 
subject registered under the muse of RAMON GK0R6® SHEYA on 
W 8, 1968, and departed on May 17, 1968, This is a small, 
inexpensive hotel. The registration book maintained by the 
hotel reflects the dates of his arrival and departure and 
indicate® his occupancy of the room during that entire period. 
The registration bock reflects (probably taken fwwa his paes- 
port) that his nationality is Canadian and he is M. years of 
age.

Hr, SCARES advised that it whs hl* imprasBio® that
th® -subjest resided there as a taoist. He was not particu­
larly friendly with any ether clients of the hotel. He 
slept late during the day and stayed out late at night, 
Mr, SOARES advised that it waa his impression that the subject 
was spending his time in bars ar nightclubs share he,could 
pick up girls, since ea at least two occasions he attempted 
to bring girls into his roc® aiyl when the hotel refused t^ 
pewait him te do s», he departed with the girls and staved 
out for the Satire jaight. - Mr, SOARES stated that he did wet 
know the idejatity of the girls whan SMEYD brought to the betel.

Hr, SOARES advised that at the time ©f his departure
on May 17, ISM, he paid eash for the last three days, having 
previously been hilled for his first week of aceupasicy. He 
reeogjaiaed the subject’s passport photograph taken at ths ' 
time of We isss^cfece of hie original passport is Canada and 
stated that subject did net wear' the glasses oo».Ktkntly 
during h£* stay at the hotel.

Sr* PASH® advised that an the night of June 9, 1868,
Inspector ANTONIO TEIXEIRA DA SILVA of the PIPE visited 
»u«erw*B nightclubs and bars of the type which ths subjset 
may have frequented, in an effort to obtain further specific

4 -
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JAMES EMIL RAY

infermatien as tv his contacts, associate# and activities. 
Inspector SIL7A visited the following bars and nightclubs:

Texas Bae 
Ari sons. Bar 
Niagara Bar 
California Bar 
Karova Bar 
Atlantic© Bar 
Bolar© Bar .
Maxima's Nightclub •:
Salo Bor and Nightalub . ^ ' 
Font©ria Mightelwb - .

‘ . ' ? ; Talide Nightclub . ■__./■> • ' • ■
Nina Nightelnb . . •' ■ • -: ■

Inspector SILVA interviewsd approximately 60 indivi­
duals, including doaraen, massagers, bartenders, bar girls 
Aad prostitutes. Ha displayed the subject'* photograph in all _ 
instances t* determine if the subject was known 3*4. if s©, 
the extent of the ©aw tacts. Inspect er SHY A advised that 
subject had visited the Texas Bar on two oecasione alone and 
had purchased beer 9^. eafeh occasion. He had not remained for 
»ere than an War. The same wag tram at the Niagara Bar.
There ware various individuals in the ether bars costaeted 
who vaguely thought they reeagnixed hie photograph but ewid 
furnish no specifis infematien, .

At the Bolero Bar, the proprietor indicated that the 
subject had came there ©n two eceasiens at approCKiaately 
midnight and. had reraised there ’anti! 2*00 er 3:00 AM drinking 
beer. He^wab alaiia and quiet and attraeted no bpeeial atfentiw..

At Maxime’s Nightclub, GLORIA' SAUSA RIBEIRO, a 
prostitute, advised that she had met the subject when he had 
visited there ©ne night. She spe»t several hours with him in 
the nightclub and then went out and spent the night with him. 
She advised that she does act speak English and he did not 
speak Portuguese and, therefore, they spoke "only the inter- 
Matlo^al'language ef love.” She declined to say where she 
had epent the night with him, but did advise that he insisted 
Ob presenting her with gifts rather than paying her in cash -­
sines this made the translation less commercial. Me, there­
fore, presented her with a dress and stackings in payment 
for her services. She has not seen nar heard fyom the subject

- 5 -
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again. She could not recall spaaifleally the date when she 
met him and could furnish no farther pertinent information. 
She reiterated that the conversation was very limited.

At the Salo Bar, MARIA JOSS GUTSREE3 meco^nixed 
the subject* e photograph end stated that he had visited thia . 
bar on two occasions and had bought her drinks on each occasion. 
She likewise speaks practically no English and, therefore, 
the conversation was very limited. On each occasion, he 
spent on# er two hours drinking beer and departed alone. He 
further pertinent informatissa was available from this source.

At the Fostoria Nightclub, the subject was vaguely 
known by various employees. One Spanish girl, net further 
identified, stated that the subject had purchased beer beer 
during a visit wham he stayed there for one or two hoars. No 
further specific Information was available from this source.

It was acted that at the time of the sab jest’s arrest 
in London, England, he had is his possession a timetable of 
South African Airways on which Salisbury, Rhodesia, was 
checked. ■ ;?z -

Sr. TASSO advised on June 11, 1#68, that the South 
African Airways office in Lisbon had been contacted* due 
employee, not further identified, vaguely recognised the 
photograph of the subject as a person who may have made inquiry, 
but he was not certain as to this* He stated that nuskerecta - 
persons enter the South African Airways office and that no ' 
particular note is made of the transaction malses something 
wauwoal occurs. He may have inquired far a timetable, but 
the employee does not speciffamily recall this. There is ne 
record mf any travel having been purchased by SHETH at this 
effiee. . ‘

. Sr. PASS© also advised that inquiry had been, 
sendeeted at the Rhodesian Mission in Liwpm. Employees 
there failed to recognise the subject's photograph aw'd there 
was no record of any inquiry having been made by him*

Since the British press indicated that am inquiry 
had been received at the Biafra office in Lisboa free am 
individual who requested information as to going to Biafra 
as a white mercenary, Sr. PASS© was requested to make inquiry

- 6 -
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at the Biafra office, ' ’

Sr. PASS© advised that the Biafra «ffice, which 
is located at 16 Avenida Torre da Belem, Lisbon, dees mt 
ordinarily deceive inquiries fiw prospective'white wwewie#.. 
He stated that the purpose of thia uWiilmt Is webably 
to pw^haie «Hc thr®®gho«t;.&^ asd to handle their, 
transit through Lisbon en route t© Biafra.. He state# that ■ 
inquiry there had failed to reflect that the-subject W stade 
assy inq&iriw there. . ■

It was also noted that the British press had indicated 
that the subject had abide aw inquiries in Land©-® of a 
British "-reporter regarding the possibility of going t® .Abgala* 
a Portuguese possession in Africa, a* a white awsMfiy^ .

' Inquiry was made of Sr. FASSO regarding this . ■ 
possibility. M® advised' that there are no white Mercenaries 
fighting in Angola. Ke also advised that no foreigner is 
allowed to eater As®@la without th® specific pemissie-a of . 
the f^tupeae authoritie®, ‘

time ■ information was received indicating that the 
subject had converted .South Africa® money into British money 
1» London, inquiry was eendueted in Lisbon to determine if ' 
he had. purchased South Mticaa wseaej at the Mssben Airport ..

Mr. CWS-^M, 1taa#W» IMob U#lm.jfa#®t,' ■ 
UeW Airport, failed to »®eg»i«s a phetg^raph of th# ■ 
aubjeet . .Bg. also g&gplayted #e phatographtw several ' 
MpUjrMB of the fek, wh® likewise failed to magftiaa the 
photograph. . They explained that they hawale nmeraw exchange 
transaction® and they d® not neeeasarily wet® an individual ’3' 
«ppMUNMM«-

' In all of the above inquiries particular Attention 
was given t© attempting to determine if the s^j®#. was alone 
-or was aceompe^ied by ether is^iVidmLs, It Ks ascertained 
that he was alate® la <11 httOBM, «bbt th©## described 
abm. •
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In Reply, Please Refer to 
File No.

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

WASHINGTON, D.C. 20535

June 13, 1968

JAMES EARL RAY

The following investigation was conducted at Lisbon, 
Portugal, on June 8-12, 1968:

Sr. JOSE MANUEL DA CUNHA PASSO, Inspector of the 
Policia Internacional e de Defesa do Estado (PIDE - Portuguese 
International and State Security Police), Lisbon, on June 8, 
1968, furnished the following documents:

1. Entry card executed by RAMON GEORGE SNEYA 
when he arrived at Lisbon Airport at 1:15 
AM, May 8, 1968, via British European 
Airways Flight 074. Th^entr^card showed 
that he was born on in
Toronto, Canada; employed by an "auto agency"; 
a resident of 962 Dundas Streetjoronto; 
carrying Canadian Passport issued
in Ottawa, Canada, on April 24, 1968.

2. Exit card executed by RAMON GEORGE SNEYD ' 
when he departed from Lisbon en route to 
London, England, on May 17, 1968, at 11:00 
AM, on Portuguese Airlines Flight 450. This 
exit card indicate^h^wa^in possession of 
Canadian Passport issued by the
Canadian Embassy in Lisbon on May 16, 1968.

The exit card indicated that SNEYD had. been 
questioned by the passport inspector as to 
the fact that his Canadian passport issued 
in Lisbon on May 16, 1968, did not reflect 
his entry into Portugal. He then produced 
his original Canadian passport issued April 
24, 1968, in Ottawa, which reflected his 
entry into Portugal on May 8, 1968. This 
was noted by the passport inspector on the 
exit card.

This document contains neither 
recc-Winutidations r.w conclusions of 
Cho FRi. It is the pri jsny of 
the FBI and is ! anod co your agency, 
it and its contents are r.ot to be 
distributed outside your agency.
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3, Registration card for RAMOS GEORGE SMSYA 
at the Hotel Portugal, Lisbon, dated May 
8, 1968,

Sr, PA5S0 advised that a careful check of entry and 
exit records between May 3 and 17, 196'8, failed to disclose 
that the subject, under the name of SNEYD, had departed or 
re-entered Portugal between those dates. Likewise, a careful 
check of records since May 17, 1953, failed to reflect that 
he returned to Portugal at any tine following his departure.

AHTOKIO ROCHA FAMA, Passport Inspector at Lisbon 
Airport, Lisbon, was interviewed on June 8, 1968, at the 
Lisbon Airport and advised that he recalled the incident 
when the subject departed Lisbon on May 17, 1966, since it 
was necessary for him to question the subject regarding his 
new passport and the fact that it did not reflect his entry 
into Portugal, He recalls that SNEYD then produced his 
original passport issued April 2^, 1968, at Ottawa and 
explained that a new passport had been issued by the Canadian 
Embassy in Lisbon on May 16 a 1968, since the original passport 
contained a misspelling of his name as SHEYA rather than 
SNEYD. * ~ '.

Mr. ROCHA FAMA stated that he was satisfied with 
the subject’s explanation and noted that his original passport 
had been properly cancelled by the Canadian Embassy, but he 
had been advised to retain it since it reflected his entry 
into Portugal, Mr. ROCHA FAMA recognized a photograph of the 
subject from his original passport application at Ottawa.

Mr. AUBREY L. MORANTZ, Second Secretary and Consul 
of the Canadian Embassy, Lisbon, was contacted and interviewed. 
He furnished the application executed by SNEYD on Kay 16, 
19GB, for a replacement passport. He stated that SHEYD had 
come to the Embassy explaining that his original passport 
issued April 24, 1968, at Ottawa, Canada, had a misspelling 
of his name as SNEYA rather than SKEYD and that this had
caused confusion. He requested-advice as to how this could 
be rectified. Mr.MORANTZ decided to issue a replacement 
passport gratis in the name of SKEYD.

Hr, MORANTZ stated that the subject produce^^^o 
of an original birth certificate showing his birth as^^|
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at Toronto, Canada. The original passport epplica- 
tioj^execjrte^b^SNEYD reflected his date and place of birth 
as at Toronto, Canada, and gave his residence
as 962 Dundas Street, Toror^^^Canada. It indicated that a 
replacement passport, ^^MH^^H wa^beint^issued in Lisbon 
to replace the original passport, issued in
Ottawa on April 24, 1968, since the original passport contained 
a typographical error which had caused sene confusion in the 
past. There was attached to the passport application an 
affidavit executed by SNEYD to the effect that there was no 
guarantor in Lisbon who could vouch for his identity, since 
he was there alone on vacation as a tourist. He did not give 
any local residence.

Mr. MORANTZ advised that he did not engage in a 
lengthy conversation with the subject but interviewed him 
briefly and authorized the issuance of a new passport since 
he was convinced by the presentation of the birth certificate 
as to the subject’s identity as a Canadian citizen. He stated 
that the passport application had been handled by Mrs. MANVELA 
TEIXEIRA LOPES, a Consular Assistant in his office.

Mrs. MANUELA TEIXEIRA LOPES, who was vacationing at 
a distant location in Portugal, was interviewed by telephone 
front Lisbon on June 8, 1968. She stated that when she 
assisted SNEYD in executing his passport application, he said 
he was staying in Lisbon only one or two days and debated 
whether to bother to change his passport because he ’’did not 
want to spend all of his time waiting around the Embassy.” 
A new passport was issued the day after he first came in. It 
is noted that the passport photograph does not identify the 
photographer. Mrs". LOPES stated she may have referred RAY to 
Foto Lusitania to have the photographs taken, but she could 
not definitely recall whether or not she had done so.

Mrs. LOPES advised that subject displayed a . 
Canadian birth certificate in the name of RAMON GEORGE SNEYD. 
He needed a great deal of help in filling out the application, 
leading Mrs. LOPES to believe he'did not have a good education. 
She also advised that he had a rather unusual accent for a 
Canadian. She cancelled the passport issued at Ottawa by 
stamping it cancelled on each page and clipping one inch from 
each of the inside pages. ‘
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Sr. PASSO advised that Foto Lusitania, Parc Mayer, 
Lisbon, had been contacted on June 11, 1SG8. They recognized 
the photograph of the subject and recalled that he had been 
referred there by the Canadian Etabassy on Hay 16, 1568, for 
passport photographs. They took his photograph and he 
purchased several copies (six is the.usual number). They 
considered this a normal routine transaction and nothing out 
of the ordinary was noted.

Mr. GENTIL.LUIS SOARES., Hotel Portugal, 4 Rua
Joao das Regras, Lisbon, advised on June 9, 1968, that the 
subject registered under the nane of RAI-ION GEORGE SHEYA on 
May 8, 1968, and departed on May 17, 1558. This is a small, 
inexpensive hotel. The registration book maintained by the 
hotel reflects the dates of his arrival and departure and 
indicates his occupancy of ths room during that entire period. 
The registration book reflects (probably taken from his pass­
port) that his nationality is Canadian and he is 36 years of 
age. ”

■r. SCARES advised that it was his impression that
the subject resided there as a tourist. He was not particu­
larly friendly with any other clients of the hotel. He 
slept late during the day and stayed out late at night.
Mr. SOARES advised that it was his impression that the subject 
was spending his time in bars or nightclubs where he could 
pick up girls, since on at least two occasions he attempted 
to bring girls into his room and when the hotel refused to 
permit his to do so, he departed with the girls and stayed 
out for the entire night. Mr. SOARES stated that he did not 
know the identity of the girls whom SNEYD brought to the hotel

Nr. SOARES advised that at the tine of his departure
on May 17. 1268, he paid cash for the last three days, having 
previously been billed for his first week of occupancy. He 
recognized the subject’s passport photograph taken at the 
time of the issuance of his original passport in Canada end 
stated that subject did not wear the glasses constantly 
during his stay at the hotel.

Sr. PASSO advised that on the night of June 9, 1968,
Inspector ANTONIO TEIXEIRA DA SILVA of the RIDE visited 
numerous nightclubs and bars of the type which the subject 
nay have frequented, in an effort to obtain further specific

- 4
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information as to his contacts, associates and activities. 
Inspector SILVA visited the following bars and nightclubs:

Texas Bar
Arizona Kar 
Niagara Bar 
California Bar* 
Europa Bar 
Atlantic© Bar 
Bolero Bar
Maxime ’ s IIightclub 
Galo Bar and Nightclub 
Pontoria Nightclub 
Tagide Nightclub 
Nina Nightclub

Inspector SILVA, interviewed approximately 60 indivi­
duals, including doormen, managers, bartenders - bar girls 
and prostitutes. He displayed the subject’s photograph in all 
instances to determine if the subject was known and, if so, 
the extent of the contacts. Inspector SILVA advised that 
subject had visited the Texas Ear on two occasions alone and 
had purchased beer on each occasion. He had not remained for 
more than an hour. The same was true at the Niagara Bar. 
There were various individuals in the ether bars contacted 
who vaguely thought they recognised his photograph but could 
furnish no specific information.

At the Bolero Bar, the proprietor indicated that the 
subject had come there on tv?o occasions at approximately 
midnight and had remained there until 2:00 or 3:00 AM drinking 
beer. Ke was alone and quiet and attracted no special attention.

At Maxime’s Nightclub, GLORIA SAUSA RIBEIRO, a 
prostitute, advised that she had met the subject when he had 
visited there one night. She spent several hours with him in 
the nightclub and then went out and spent the night with him. 
She advised that she does not speak English and he did not 
speak Portuguese and, therefore, they spoke ’’only the inter­
national language of love.” She declined to say where she 
had spent the night with him, but did advise that he insisted 
on presenting her with gifts rather than paying her in cash 
since this made the transaction less commercial. Ke, there­
fore, presented her with a dress and stockings in payment 
for her services. She has not seen nor heard front the subject
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again. She could not recall specifically the date when she 
met him and could furnish no further pertinent information. 
She reiterated that the conversation was very limited.

At the Galo Bar, MARIA JOSE GUTERRES recognized 
the subject’s photograph and stated that he had visited this 
bar on two occasions and had bought her drinks on each occasion. 
She likewise speaks practically no English and, therefore, 
the conversation was very limited. On each occasion, he 
spent one or two hours drinking beer and departed alone. No 
further pertinent information was available from this source.

At the Fontoria Nightclub, the subject was vaguely 
known by various employees. One Spanish girl, not further 
identified, stated that the subject had purchased her beer 
during a visit when he stayed there for one or two hours. No 
further specific information was available from this sourcei

It was noted that at the time of the subject’s arrest 
in London, England, he had in his possession a timetable of 
South African Airways on which Salisbury, Rhodesia, was 
checked.

Sr. PASSO advised on June 11, 1968. that the South 
African Airways office in Lisbon had been contacted. One 
employee, not further identified, vaguely recognized the 
photograph of the subject as a person who may have made inquiry, 
but he was not certain as to this. Ee stated that numerous 
persons enter the South African Airways office and that no 
particular note is made of the transaction unless something 
unusual occurs. He may have inquired for a timetable, but 
the employee does not specifically recall this. There is no 
record of any travel having been purchased by SNEYD at this 
office.

Sr. PASSO also advised that inquiry had been 
conducted at the Rhodesian Mission in Lisbon. Employees 
there failed to recognize the subject’s photograph and there 
was no record of any inquiry having been made by him.

Since the British press indicated that an inquiry 
had been received at the Biafra office in Lisbon from an 
individual who requested information as to going to Biafra 
as a white mercenary, Sr. PASSO was requested to make inquiry

- . e . ■-
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at the Biafra office

Sr. PASSO advised that the Biafra office, which
is located at 16 Avenida Torre da Belem, Lisbon, does not 
ordinarily receive inquiries from prospective white mercenaries. 
He stated that the purpose of this establishment is probably 
to purchase arms throughout Europe and to handle their 
transit through Lisbon en route to Biafra. He stated that 
inquiry there had failed to reflect that the subject had made 
any inquiries there.

It was also noted that the British press had indicated
that the subject had na.de some inquiries in London of a 
British reporter regarding the possibility of going to Angola, 
a Portuguese possession in Africa, as a white mercenary.

Inquiry was made of Sr. PASSO regarding this
possibility. He advised that there are no white mercenaries 
fighting in Angola. He also advised that no foreigner is 
allowed to enter Angola without the specific permission of 
the Portuguese authorities. .

Since information was received indicating that the
subject had converted South African money into British money 
in London, inquiry was conducted in Lisbon to determine if 
he had purchased South African currency at the Lisbon Airport.

Mr. CARLOS CAMEIRO, Manager, Banco Lisboa Acores,
Lisbon Airport, failed to recognize a photograph of the 
•subject. He also displayed the photograph to several 
employees of the bank, who likewise failed to recognize the 
photograph. They explained that they handle numerous exchange 
transactions and they do not necessarily note an individual’s 
appearance.

In all of the above inquiries particular attention
was given to attempting to determine if the subject was alone 
or was accompanied by other individuals. It was ascertained 
that he was alone in all instances, except those described 
above.

."I
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Mr- Rosen June 13, 1968

C. L. McGowan ’
1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Malley

MURKIN 1^-Mr. McGowan
<^l^Mr. Long

This is the case involving the murder of Martin Luther 
King, Jr.

Special Agent Wilbur L. Martindale telephonically contacted 
the Bureau from London, England, on June 12, 1968, and furnished the 
following information.

Ray was in Lisbon, Portugal, May 8 - 17, 1968, where he 
stayed at the Hotel Portugal. He retired late and slept late. He tried to 
bring girls back to the hotel and when he was not permitted to take girls 
to his room, he left with them and did not return until the next day.

Employees and customers of various Lisbon bars identified 
Ray as a casual customer who had occasionally been in alone for one or 
two drinks and perhaps tried to talk to the girls. One prostitute was 
located who spent one night with Ray, but she speaks no English and he 
speaks no Portuguese; consequently, she had no pertinent information.

An extensive canvass of bars, tourist centers and profctitutes 
in Lisbon failed to develop any other pertinent information.

Ray is unknown at the Rhodesian Embassy and Biafra 
Information Office in Lisbon. Ray is presently being held in Wandsworth 
Prison under unprecedented security provisions. Two officers are 
with him at all time^ and he has a private exercise yard. Each time 
he goes to the exercise yard, his cell is searched and all bedding is 
removed and replaced. Upon returning to his cell, Ray is stripped, searched 
and all of his clothing is changed. Prior to his hearing on June 10, 1968, 
Ray had been held in Brixton Prison which handles prisoners awaiting 
trial and is not as secure as Wandsworth. Ray was removed from Brixton 
to Wandsworth by heavily guarded convoy, June 11, 1968.

CLMxs
(6) CONTINUED - OVER
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Ray returned to London on May 17, 1968, as established by 
airline records and official records of the Portuguese and British govern* 
meats. Scotland Yard is continuing extensive investigation to develop his 
activities in London but has not yet been able to determine his whereabouts 
prior to May 28, 1968, when he took a room at the New Earls Court Hotel. 
On June 5, 1988, he moved to the Pax Hotel where he stayed until tyre 
date of his arrest. The receptionist at the New Earls Court Hotel stated 
Ray was very shy and she tried to help him by explaining British currency 
and engaging Mm in general conversation. She was willing to establish 
a close relationship with him but he did not seem receptive. While at 
the hotel, Ray made two telephone calls to the London ’’Daily Telegraph”. 
Ray mentioned to her that he had read in the ’’Telegraph” about a 
Captain or Major who was deported from Togoland and ho seemdd extremely 
anxious to learn this man's address but was so Incoherent no one was able 
to help him.

Anna Elisabeth Thomas, Pax Hotel, advised the subject never 
signed the register but this is not unusual with her hotel. Ho received two 
telephone messages from British Europsan Airlines. He also had two tele­
phone calls which he did not receive, one from an American woman who 
left no name or message and one from a man who loft no name or message. 
He also received a white postcard, which Mrs. Thomas cannot describe.

Among Ray's affects at the time of his arrest was a four-page 
memorandum or article setting out a detolled description of toe theory 
and specifications of silencers for firearms.

Shortly after his arrest, Ray was asked why he was carrying 
a gun. He replied that ho was going to Brussels and then when asked why 
he would need a gun in Brussels, he replied he was really trying to got 
to Rhodesia and that things are pretty bad down there.
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June IS. lb68
1 - Mr. Rosen
1 - Mr. Malley
1 - Mr. McGowan 
f)-Mr. Long

At 7:30 p. m., 6-13-68, Assistant Attorney General Stephen J. 
Pollak, Civil Right® Division, called and advised Extra-Duty Supervisor 
H. E. Helgeson that they had affidavits in Memphis and Los Angeles which 
they needed in Washington as soon as possible, and he requested Bureau 
assistance in expedite handling.

He was queried as to the urgency of this matter, and he advised 
arrangements have been made to have these affidavits certified by the 
State Department on 6-14-68, and then flown to London on a plane leaving 
6-14-68.

ACTION;

Appropriate arrangements were made with the Los Angeles 
and Memphis Offices to obtain the affidavits from Departmental 
representative# and place them on flights leaving night of 6-13-68, 
for Washington. Washington Field Office was alerted to pick up the 
affidavits and deliver them to the Duty Agent in the General Investigative 
Division. These affidavits should be delivered to Mr. Pollak's Office 
on the morning of 6-14-68.

HEHihw
(5)

ADDENDUM: GENERAL INVESTIGATIVE DIVISION RE Ijrpr 6/14/68

The packages from Memphis and Los Angeles were delivered to 
the Civil Rights Section and these were hand-carried and delivered to 
Mr. Stephen J. Pollak personally at 9:05 a. m. on June 14, 1968.
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This Is the case involving th# rurckr of Sartin 
Luther KinJr.

r.x-f erccea is tad© to LC-iCh*® ivenora&cna to
Mr. Tolsoa dated Jvno Ze, IXh, xa p.l<:i £££lstaat Attorney 
General tarhea J. LollJ. rudj invsiry couccralnj ii Lab­
oratory rz- srL« Mere induJad in ; hi laro.Ati^tivo r^orls 
vhleh bid already been rent to tbs De^artrent of Justice ia 
the United states -.ttornoy’o Offices la Pc.^biG and BArsia;;- 
haa, She*. 1 sLoach told hist ho fvlt these reports war© laclud* 
cd as tile « : usual procedure; however» a cisecu would be
r.ade car ecru in,; this; jcint. Th?: was in conversation «iia 
Ur. JollaX oa Juno J* lhJ3.

vised duns h, 1333, that his dayartn^at was seat cijit r«» 
yort® ns J the identity ci the: a report^ vac verified. Ha 
van also ad irod th^t the Laborutcry finding based u;on 
cvideixco iv'.t near the c^oro ex tho cri^.o vers Included io

.dils setr.orltlbs in nits ’ OiresElotha retorts of
Lo^in was aleo advi'cd taat copies of tiio rnport wore fura
iebud tka United otntes j£tcra<7 in rdr-laLbaa la view of 
ths fact Federal ;.:: ..a was obtained froa Birsls^haa. Ils 
vac sj oeificnlly adviced that reports were not fa misled 
thi united Stites .Attorney la Eca^his as process vas ret 
obtained tarro.
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MURKIN

June 13, 1968

1 - Mr. DeLoach
1 - Mr, Rosen
1.» Mr. Malley

Mr. McGowan 
Mr. Long

1 - Mr. Conrad
1 - Mr. Trotter

This is the case involving the murder of Martin Luther 
King, Jr.

Supervisor John Shanley of the New York Office telephonically 
advised that the New York Office received an anonymous letter today 
(6/13/68) concerning an alleged plan to take the subject Ray from tte 
authorities upon his arrival in the United States.

The letter which bears the postmark "June 11, 1968, P. M, 
New York, N. Y," was dated June 10, 1968 and reads as follows:

"Federal Bureau of Investigation

"Gentlemen:

■ T believe it to be of Interest to you to know of 
a plan afoot to take Ray from the authorities upon arrival 
In the U.S, The people involved have expressed themselves 
as being undaunted if he is surrounded by the 100 Federal 
Marshals or FBI personnel. They anticipate a large 
protective force but will not be stopped and expect to loose 
several in the attempt but these will be martyrs. They 
have anticipated his surprise return and have placed 
watchers at every conceivable airport including Air 
Force landing areas. Because of such reprisals I must 
abstain from signing this note to you. I am deeply 
concerned and hope that no one is hurt." /

According to Supervisor Shanley the letter is written in legible 
longhand probably with a ball point pen regular plain tablet paper (yellow) 
and is unsigned. Neither the letter nor the envelope in which It was ^^ 
mailed contain a return address,

JGKtcs
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■ACTION:

New York is immediately submitting the letter to the Bureau 
for appropriate handwriting comparison examination (anonymous letter 
file) and latent fingerprint examinations.

Legal Attache, London and the Memphis Office will be 
advised of its receipt as well as Assistant Attorney General Stephen J. 
Pollak of the Department.
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